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ZAPISNIK 

sa 32. sjednice Odbora za evropske integracije Skupštine Crne Gore, 

održane 28. januara 2015. godine 

 

 

Sjednica je počela u 10.10 časova. 

Sjednici su predsjedavali Slaven Radunović, predsjednik Odbora i Marija Maja Ćatović, 
zamjenica predsjednika Odbora. 

Sjednici su prisustvovali članovi Odbora: Srđa Popović, Šefkija Murić, Nada Drobnjak, Obrad 
Mišo Stanišić, Predrag Bulatović, Danko Šarančić i Genci Nimanbegu. 

Sjednici nijesu prisustvovali članovi Odbora: Predrag Sekulić, Damir Šehović, Koča Pavlović i 
Azra Jasavić. 

Sjednici su prisustvovali saradnici u Odboru: Andrej Orlandić, Marija Milošević i Sanja 
Bulatović. 

Sjednica je bila otvorena za javnost i ispraćena od strane predstavnika medija. 

Sjednici je prisustvovala predstavnica NVO Centar za građansko obrazovanje Jelena Nedović, 
po pozivu predsjednika Odbora. 

  

* * * * * *  

 

Nakon što je predsjednik Odbora konstatovao da postoji kvorum za rad i punovažno 
odlučivanje, za sjednicu je utvrđen sljedeći 

 

 

D N E V N I    R E D : 

 

 

– Usvajanje zapisnika sa 31. sjednice Odbora za evropske integracije –  

 

1. Usvajanje Izvještaja o radu Odbora za evropske integracije u 2014. godini 

2. Usvajanje Plana rada Odbora za evropske integracije za 2015. godinu 

3. Razno. 

 

 – Zapisnik sa 31. sjednice Odbora je usvojen jednoglasno, bez primjedbi članova Odbora. 

 

* * * * * * 
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TAČKA 1 

Usvajanje Izvještaja o radu Odbora za evropske integracije u 2014. godini 

Na početku sjednice, predsjednik Odbora Slaven Radunović pozdravio je sve prisutne, a 
naročito predstavnicu NVO Centar za građansko obrazovanje Jelenu Nedović, kao i 
predstavnike medija koji, kako je kazao, nijesu često u prilici da prisustvuju sjednicama 
Odbora, zbog činjenice da je većina sjednica zatvorena za javnost. 

U uvodnom izlaganju, predsjednik Odbora je predstavio najvažnije aktivnosti Odbora u minuloj 
godini, kroz Izvještaj o radu koncipiran u četiri cjeline: uvod, sjednice Odbora, ostale aktivnosti 
(učešće u međunarodnim aktivnostima, sastanci i učešća na konferencijama u Crnoj Gori, te 
komunikacija Odbora sa građanima), kao i sastav Odbora. 

Predsjednik je konstatovao da je u prethodnoj godini održano ukupno 15 samostalnih i dvije 
zajedničke sjednice sa Odborom za međunarodne odnose i iseljenike, te da je u okviru 
zakonodavne nadležnosti, jednoglasno usvojeno pozitivno mišljenje Odbora o Predlogu 
zakona o budžetu Crne Gore za 2015. godinu. U pogledu kontrolne uloge, prema riječima 
Radunovića, u 2014. godini je održano deset konsultativnih saslušanja. Takođe, razmotreno 
je ukupno 14 nacrta pregovaračkih pozicija, od kojih je jednoglasno donijet predlog za izmjenu 
nacrta za pet poglavlja, dok su za ostale nacrte jednoglasno usvojena pozitivna mišljenja. 

Radunović je pomenuo i druge dokumente koji su bili predmet pažnje Odbora u prethodnoj 
godini: Informacija o programima podrške EU za 2013. godinu, Strategija za informisanje 
javnosti o EU i pripremama Crne Gore za članstvo za period 2014 - 2018. godine, Strategija 
unapređenja komunikacije Odbora za evropske integracije Skupštine Crne Gore sa građanima 
putem društvene mreže Tviter, te Informacija o bilateralnoj saradnji sa članicama EU. Pored 
toga, na sjednici Odbora je predstavljen Izvještaj Evropske komisije o napretku Crne Gore za 
2014. godinu, a tome je prethodilo i upoznavanje sa Prilogom Izvještaju EK za period od 1. 
septembra 2013. do 1. aprila 2014. godine, kao i sa Prilogom za period od 1. aprila do 1. 
septembra 2014. godine. 

Osim toga, istakao je i rad Odbora na unapređenju komunikacije sa građanima. U tom 
kontekstu, u 2014. godini je održano pet javnih tribina, na temu sadržaja poglavlja 2 – Sloboda 
kretanja radnika, 4 – Slobodno kretanje kapitala, 9 – Finansijske usluge, 16 – Porezi, 28 – 
Zaštita potrošača i zdravlja, 29 – Carinska unija i 30 – Vanjski odnosi. Takođe, održane su i tri 
tribine sa učenicima srednjih škola na Cetinju, u Beranama i Bijelom Polju, kao i tri sastanka 
sa predstavnicima navedenih lokalnih samouprava. 

U pogledu međunarodnih aktivnosti, predsjednik Odbora je podsjetio članove da je uputio apel 
Kolegijumu predsjednika Skupštine na ažurnost u pogledu odobravanja predloženih aktivnosti. 
Kako je kazao, time bi se izbjegla negativna dinamika rada Odbora, kao u slučaju odlaganja 
radne posjete Holandiji u novembru. On je istakao da je u prethodnoj godini od 15 planiranih 
aktivnosti, od kojih je jedna iz 2013. godine, ostvareno njih sedam, od kojih su četiri sastanci 
COSAC-a, a jedan sastanak COSAP-a, kojim je Skupština Crne Gore predsjedavala. 

Nakon što je upitao članove Odbora za komentar na Izvještaj o radu Odbora ili za osvrt na 
njegovo izlaganje, predsjednik je konstatovao da nema zainteresovanih za raspravu, te je 
pozvao članove da glasaju. 

Izvještaj o radu Odbora za evropske integracije za 2014. godinu je usvojen jednoglasno. Za 
Izvještaj su glasali: Slaven Radunović, Marija Maja Ćatović, Srđa Popović, Šefkija Murić, Nada 
Drobnjak, Obrad Mišo Stanišić, Predrag Bulatović, Danko Šarančić i Genci Nimanbegu. 
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TAČKA 2 

Usvajanje Plana rada Odbora za evropske integracije za 2015. godinu 

Predsjednik Odbora predstavio je Predlog plana rada Odbora za evropske integracije, koji je 
podijeljen u četiri cjeline: praćenje procesa pregovora, kontrolna uloga, međunarodne 
aktivnosti i promocija procesa evropskih integracija u crnogorskoj javnosti.  

Prema riječima predsjednika Radunovića, predviđeno je razmatranje više izvještaja u 2015. 
godini – o toku evropskih integracija, radu Ministarstva vanjskih poslova i evropskih integracija, 
bilateralnoj saradnji i dr. Pored toga, on je obavijestio članove da je predsjednik Odbora za 
ekonomiju, finansije i budžet Aleksandar Damjanović predložio organizovanje zajedničke 
sjednice, sa ciljem razmatranja Informacije o programima podrške EU za 2014. godinu. 
Radunović je istakao da smatra ovaj predlog korisnim, te da bi ga trebalo prihvatiti. 

Kao jednu od novina u planu rada za tekuću godinu, predsjednik Odbora je predstavio 
razmatranje napretka u pregovorima u svim pregovaračkim poglavljima za koje su pregovori 
započeti, čime bi se obuhvatila dinamika ispunjavanja mjerila za privremeno zatvaranje 
poglavlja koja su otvorena, kao i dinamika ispunjavanja obaveza u privremeno zatvorenim 
poglavljima, a organizovalo bi se kao konsultativno saslušanje glavnog pregovarača. On je 
kazao da je predviđeno da se ova sjednica održi jednom u šest mjeseci, te da je slična mjera 
bila definisana i u Akcionom planu za jačanje zakonodavne i kontrolne uloge Skupštine Crne 
Gore za prethodnu godinu, ali nije ispunjena. 

Predsjednik Radunović je dalje predložio da Odbor usvoji novu praksu organizovanja sjednica, 
mjesec dana prije održavanja Parlamentarnog odbora za stabilizaciju i pridruživanje (POSP), 
na kojima bi predmet rasprave bio nivo ispunjenosti preporuka sa prethodnog POSP–a. 
Učesnici pomenutih sjednica bi bili predstavnici državnih institucija na koje su se odnosile 
preporuke, a u njihovom prisustvu bi se procijenio nivo ispunjenih obaveza, te dale preporuke 
za djelovanje prije održavanja sljedećeg POSP-a. 

U okviru međunarodnih aktivnosti predviđenih za 2015. godinu Radunović je istakao četiri 
COSAC sastanka u okviru predsjedavanja Letonije i Luksemburga EU, od kojih je prvi 
sastanak predsjedavajućih u Rigi, na kojem će učestvovati predsjednik i zamjenica 
predsjednika Odbora. Pored toga, u prvom kvartalu će se održati sastanak COSAP-a u 
Beogradu, koji je bio predviđen za 2014. godinu, ali je odložen zbog finansijskih teškoća. 
Takođe, prema riječima predsjednika Radunovića, predviđeno je da Crnu Goru posjete 
delegacije Portugala, Francuske i Njemačke, pri čemu je komunikacija uspostavljena sa 
francuskim i portugalskim kolegama. Kad su u pitanju posjete Odbora državama EU, 
predsjednik Radunović je istakao da su  i ovogodišnjim Planom predviđene posjete 
parlamentima Holandije, Poljske i Slovenije, jer su ostale kao neostvarene aktivnosti iz Plana 
Odbora od prošle godine. On je obavijestio da je rukovodstvo Skupštine zatražilo smanjenje 
broja poslanika na putovanjima, pa će buduće delegacije činiti četiri umjesto pet poslanika, 
osim kad je u pitanju odlazak u Holandiju, za koju je delegacija određena u novembru. 

U pogledu promocije procesa evropskih integracija u crnogorskoj javnosti, predsjednik 
Radunović je kazao da će Odbor nastaviti da organizuje tribine sa učenicima srednjih škola, 
sa ciljem da se posjete makar sve veće opštine u čijim školama se izučava predmet Evropske 
integracije. Takođe, on je predložio da se formiraju dva ili tri tima, kako bi Odbor mogao da 
posjeti što više opština. 

Predsjednik Radunović je podsjetio na ideju o projektu sa učenicima srednjih škola, u vidu 
konkursa za literarne radove na određenu „evropsku temu“, koje bi ocjenjivala Komisija 
sastavljena od članova Odbora. Nakon što bi Komisija izabrala nаjboljih pet rаdovа, bilo bi 
organizovano glasanje na Fejsbuk i Tviter nаlogu Odborа, a nagrada za autora rada sа nаjviše 
glаsovа bilo bi putovаnje sа delegаcijom Odborа u bilаterаlnu posjetu ili učešće nа jednoj od 
multilаterаlnih konferencijа. Predsjednik Odbora je ocijenio da bi bilo korisno da se obezbijedi 
prigodna nagrada i za učenike koji su bili među najboljima. On je podsjetio da je Odbor donio 
odluku o ovom projektu još u junu prošle godine, a generalni sekretar je obavijestio da je dopis 
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u kojem se traži odobravanje projekta proslijeđen Kolegijumu. Osim toga, kako je kazao, 
planira se raspisivanje konkursa za izložbu fotografija na temu „Moje viđenje evropskih 
vrijednosti u Crnoj Gori“. Prema planu rada, Komisija sastavljena od članova Odbora bila bi 
zadužena da izabere fotografije prikladne za izložbu koju je moguće organizovati u glavnom 
holu Skupštine. Istovremeno, građani će moći da glasaju za najbolju fotografiju putem Fejsbuk 
i Tviter naloga Odbora, a pobjednik će osvojiti simboličnu nagradu. 

Radunović je takođe obavijestio članove da je u planu organizovanje dva radna doručka sa 
predstavnicima medija u Crnoj Gori koji prate proces pregovora, kao i ručka sa ambasadorima 
država članica Evropske unije. Za ovu aktivnost, Odbor je dobio grant od 2.000 €, preko 
projekta MVPEI-a sa Ambasadom Ujedinjenog Kraljevstva i Delegacijom EU u Crnoj Gori, u 
okviru funkcionisanja Operativnog tijela za sprovođenje Strategije informisanja javnosti o 
pristupanju Crne Gore Evropskoj uniji 2014-2018. 

Za kraj izlaganja, predsjednik Odbora je upoznao članove sa inicijativom NVO Centar za 
građansko obrazovanje, o uključivanju Odbora u neke od njihovih aktivnosti koje se odnose 
na evropske integracije. Nakon što je predstavio nekoliko ideja ove NVO, predsjednik je 
predložio da se to ne uvrštava u plan Odbora dok ova inicijativa ne bude upućena pisanim 
putem. Predsjednik je zatim pozvao članove da se uključe u diskusiju. 

Član Odbora Obrad Mišo Stanišić saglasio se sa idejom da se članovi Odbora rasporede u 
različite timove za odlazak na tribine sa učenicima srednjih škola. U pogledu nagrade za 
literarni rad, on je mišljenja da bi najbolja nagrada bilo putovanje u Brisel i obilazak evropskih 
institucija, a smatra da bi sa takvom nagradom i interesovanje učenika za konkurs bilo veće. 

Član Odbora Srđa Popović kazao je da je ideja o organizovanju tribina i takmičenja izvanredna, 
jer su i sami poslanici, kroz učešće na tribinama, imali priliku da se uvjere koliko su učenici u 
Crnoj Gori obrazovani i obaviješteni o Evropskoj uniji. On je podsjetio na nekadašnji kviz 
„Zdravo Evropo“, kao na jedan od dobrih primjera animacije učenika, te predložio da se ovakav 
vid aktivnosti u doglednoj budućnosti proširi na region.  

Predsjednik Odbora kazao je da organizacija kviza ne bi bila moguća bez apliciranja za 
fondove EU, ali i da bi kviz inspirisao samo najbolje učenike, dok postojeće aktivnosti Odbora 
angažuju više učenika i finansijski su ostvarljive. On je podržao ideju, u smislu da bi Odbor 
mogao biti partner određenoj medijskoj kući u realizaciji takvog programa, za koji bi se mogla 
tražiti sredstva iz fondova EU. 

Član Odbora Genci Nimanbegu podržao je predlog o razmatranju nivoa realizacije preporuka 
POSP-a, tim prije zato što se time ne bavi nijedno drugo radno tijelo. Takođe, on je predložio 
da se sastanci sa predstavnicima lokalnih samouprava na temu korišćenja IPA fondova, koji 
se inače održavaju u okviru tribina sa učenicima srednjih škola, organizuju u obliku 
konsultativnih saslušanja, na kojima bi članovi Odbora od čelnika lokalnih samouprava dobili 
informacije o sprovođenju projekata i nivou utrošenih sredstava. U pogledu međunarodnih 
aktivnosti, Nimanbegu je kazao da je predviđeni budžet mali u odnosu na važnost učinka 
bilateralnih posjeta i njihovu korisnost za proces EU integracija. Takođe, istakao je da je 
neophodno raditi na jačanju regionalne saradnje, kroz organizaciju sastanaka sa odborima 
susjednih država, sa ciljem razmjene iskustava. 

Predsjednik Odbora je predložio da poslanik Nimanbegu uputi inicijativu pisanim putem za 
jedno takvo konsultativno saslušanje, koju će Odbor nesumnjivo prihvatiti, imajući u vidu da je 
za Crnu Goru predviđeno oko 270 miliona eura iz IPA fondova, što su značajna sredstva za 
lokalne samouprave. On je kazao da Odbor može pozvati predstavnike više opština na jedno 
konsultativno saslušanje, na kojem bi se razgovaralo na tu temu. U pogledu međunarodnih 
aktivnosti, predsjednik Odbora se saglasio da su opredijeljena sredstva mala, imajući u vidu 
da Odbor za evropske integracije ima drugačije nadležnosti od ostalih odbora, te da je 
neophodno da kontinuirano održava međunarodnu komunikaciju, u cilju korišćenja tuđih 
iskustava u procesu pridruživanja EU. Istakavši da u Odboru za evropske integracije nikada 
nije bilo neopravdanih putovanja, on je dodao da u prošloj godini Odbor nije uspio da 
organizuje nijednu predviđenu bilateralnu posjetu, osim sastanaka COSAC-a koji predstavljaju 
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redovnu aktivnost. Povodom predloga za jačanje regionalne saradnje, on je kazao da nema 
potrebe da se Odbor obavezuje godišnjim planom, jer se takva aktivnost može organizovati sa 
malo sredstava, uz grant neke od organizacija koje se bave regionalnom saradnjom. 

Član Odbora Predrag Bulatović kazao je da je saglasan sa izloženim planom, naročito u dijelu 
koji se tiče kontrolne uloge Odbora. On je dodao da je u decembru prošle godine Evropska 
komisija iznijela sugestije o unapređenju rada na određenim poljima, što je u skladu sa 
klauzulom balansa, koja bi po njegovom mišljenju mogla biti aktivirana, ako se u poglavljima 
23 i 24 ne ostvare traženi rezultati. U tom smislu, on je predložio da Odbor u posljednjoj sedmici 
marta ili u aprilu organizuje raspravu na temu inoviranih akcionih planova za poglavlja 23 i 24, 
na koju bi pored glavnog pregovarača bili pozvani i ministri unutrašnjih poslova, pravde i 
vanjskih poslova i evropskih integracija. On je obrazložio predložene termine time da je prošlo 
dovoljno vremena od oktobra, pa se može utvrditi nivo realizacije mjera iz akcionih planova. 

Pored toga, poslanik Bulatović je pomenuo IX sastanak Parlamentarnog odbora za stabilizaciju 
i pridruživanje, kazavši da se na tom sastanku prvi put od formiranja POSP-a desilo da se 
većina za glasanje utvrđivala pozivanjem na Poslovnik o radu POSP-a. On je kazao da je od 
prvog sastanka mali broj poslanika EP-a prisustvovao POSP-u, te da to nije predstavljalo 
prepreku glasanju o Deklaraciji sa preporukama. On je istakao da je usvajanje preporuka 
mnogo važnija tema, te podržao ideju o organizovanju sjednica sa ciljem razmatranja stepena 
njihove realizacije. On je predložio da na sjednicu budu pozvani i članovi POSP-a koji nijesu u 
Odboru, a da stručna služba Odbora pripremi sve dosad usvojene zaključke, kako bi se utvrdilo 
koji su zaključci realizovani, a koji ne. Bulatović je dodao da je razmatranje Priloga Izvještaju 
o napretku izuzetno važno za parlamentarnu kontrolu pregovora, kao i organizovanje sjednica 
sa ciljem razmatranja napretka u pregovorima u pojedinačnim poglavljima. 

Članica Odbora Nada Drobnjak pohvalila je predloženi Plan rada za 2015. godinu kao 
kvalitetan materijal, koji čini dobru osnovu za rad u ovoj godini, a dodala je da se mogu 
organizovati i aktivnosti koje nijesu predviđene planom. Povodom održavanja sastanaka sa 
ciljem razmatranja realizacije preporuka POSP-a, ona je ocijenila da će svi članovi Odbora 
podržati ovu inicijativu. Pored toga, podržala je ideju organizovanja zajedničke sjednice sa 
Odborom za ekonomiju, finansije i budžet, te kazala da bi trebalo organizovati više zajedničkih 
sjednica sa članovima matičnih odbora, kako bi se članovi Odbora bliže upoznali sa sadržajem 
poglavlja o kojima nemaju dovoljno relevantnih informacija. Pored toga, ona je podsjetila na 
dobru praksu organizovanja sjednica na temu Izvještaja o napretku, te predložila da se pored 
tog dokumenta koji se predstavlja u oktobru, na sjednici u martu predstavi Rezolucija 
Evropskog parlamenta o Crnoj Gori. 

Poslanik Obrad Mišo Stanišić nije bio saglasan sa poslanikom Bulatovićem oko važnosti 
klauzule balansa za proces pregovora Crne Gore sa EU. On je dodao da Odbor prati realizaciju 
akcionih planova za poglavlja 23 i 24 kroz organizaciju sjednica na kojima se razmatraju ti 
dokumenti, te da ne bi bilo dobro da se mijenja format organizovanja sjednice. Dosad je, po 
njegovim riječima, Odbor uvijek pozivao glavnog pregovarača na sjednice na kojima se 
analizirao napredak u sprovođenju ovih akcionih planova. On je dodao da se Odbor umjesto 
toga može dogovoriti da pojedine sjednice, koje su dosad bile zatvorene za javnost, postanu 
dostupne građanima. 

Povodom glasanja na IX sastanku POSP-a, poslanik Stanišić je kazao da se tada prvi put 
desilo da manjina članova POSP-a glasa o Deklaraciji sa preporukama, imajući u vidu da je 
Poslovnikom o radu Parlamentarnog odbora propisano da se preporuke smatraju donijetim 
ukoliko dobiju podršku većine članova delegacije Evropskog parlamenta i delegacije Skupštine 
Crne Gore. On je kazao da je na jednom od prethodnih sastanaka, glasanju bio prisutan samo 
Eduard Kukan iz delegacije EP-a, ali da su tad bili prisutni svi članovi delegacije Skupštine 
Crne Gore. On je ponovio da se na IX sastanku POSP-a prvi put desilo da većina članova nije 
glasala za deklaraciju sa preporukama. 

Predsjednik Odbora je kazao da su na sastanku predstavnici stručne službe Evropskog 
parlamenta upitani da li je glasanje u skladu sa Poslovnikom, na šta su oni objasnili da prema 
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pravilima EP-a, većina predstavlja većinu poslanika koji su glasali, a kvorum se utvrđuje 
isključivo na poseban zahtjev, koji mora biti podnijet najmanje 24 sata unaprijed. On je dodao 
da je apsolutna većina prisutnih članova delegacije EP-a glasala za predlog deklaracije sa 
preporukama. 

Poslanik Bulatović je odgovorio poslaniku Stanišiću da klauzula balansa predstavlja novi 
pristup pregovaranju, prema kojem se pregovori u ostalim poglavljima mogu privremeno 
zaustaviti, ako se utvrdi nedovoljan napredak u sprovođenju mjera iz poglavlja 23 i 24. On je 
dodao da je u komunikaciji sa poslanikom EP-a Čarlsom Tanokom dobio objašnjenje da se ne 
zna da li će klauzula balansa biti aktivirana na proljeće ove godine, već će to zavisiti od 
mjerljivog napretka. Kao jednu od mjera od koje će zavisiti napredak u ovim poglavljima, 
Bulatović je naveo pitanje izbora specijalnog tužioca. Stoga, ponovo je predložio da Odbor u 
posljednjoj sedmici marta organizuje raspravu, na koju bi bili pozvani glavni pregovarač i 
ministri unutrašnjih poslova, pravde i vanjskih poslova i evropskih integracija, kako bi 
razgovarali o akcionim planovima za poglavlja 23 i 24. Poslanik Bulatović je ponovo podržao 
ideju organizovanja sjednica gdje bi se razmatrao nivo ispunjenosti preporuka POSP-a, 
predloživši da se naglasak stavi na izazove u poglavljima 23 i 24. 

Predsjednik Odbora iznio je predlog da se, u cilju kompromisa, u Planu rada izmijeni aktivnost 
koja se tiče razmatranja napretka u poglavljima za koje su započeti pregovori, tako što će se 
dodati „sa fokusom na poglavlja 23 i 24“. On je objasnio da bi se time stavio naglasak na oblast 
vladavine prava i dobilo utemeljenje za sazivanje ministara za ove oblasti na sjednicu. Kad je 
u pitanju razmatranje preporuka POSP-a, on je primijetio da se nijedan član Odbora nije 
protivio toj ideji, te podržao predlog poslanika Bulatovića da se na sjednicu pozovu i ostali 
članovi POSP-a. U pogledu predloga poslanice Drobnjak, on je kazao da organizacija sjednice 
na kojoj se predstavlja Izvještaj o napretku nije problematična, imajući u vidu da će Odbor 
pozvati šefa Delegacije EU u Crnoj Gori. Međutim, kad je u pitanju razmatranje Rezolucije EP-
a, on je kazao da bi izvjestilac EP-a za Crnu Goru Čarls Tanok ili neki drugi predstavnik trebalo 
da je predstavi, što bi proizvelo određene poteškoće u organizaciji. 

Predsjednik Odbora je upitao da li ima još zainteresovanih za raspravu. Nakon što je 
konstatovao završetak rasprave, predsjednik je pozvao članove na glasanje. 

Plan rada Odbora za evopske integracije za 2015. godinu je usvojen jednoglasno. Za Plan su 
glasali poslanici: Slaven Radunović, Marija Maja Ćatović, Srđa Popović, Šefkija Murić, Nada 
Drobnjak, Obrad Mišo Stanišić, Predrag Bulatović, Danko Šarančić i Genci Nimanbegu. 

 

TAČKA 3 

Razno 

Predsjednik Odbora obavijestio je članove da je stigao poziv za regionalnu konferenciju u 
Tirani, u organizaciji Vestminsterske fondacije za demokratiju, na temu „Parlamenti i budžetski 
i finansijski nadzor na Zapadnom Balkanu“, koja će se održati u periodu od 19. do 22. februara. 
Imajući u vidu da su pozvana tri člana Odbora za ekonomiju, finansije i budžet i jedan član 
Odbora za evropske integracije, on je predložio da u ime Odbora na konferenciji učestvuje 
poslanik Genci Nimanbegu. Članovi Odbora su se saglasili sa predlogom.  

U okviru bilateralne saradnje, predsjednik je obavijestio da je u toku organizacija posjete 
Odbora Parlamentu Holandije. Prema njegovim riječima, predstavnici Ministarstva vanjskih 
poslova Holandije boravili su u Crnoj Gori i sugerisali da crnogorska strana predloži termin za 
organizaciju parlamentarne posjete. Predsjednik je istakao da je ova aktivnost već odobrena 
od strane Kolegijuma predsjednika Skupštine u novembru, kada je i definisana delegacija, pa 
je predložio da već odobrena delegacija učestvuje u ovoj posjeti. Članovi Odbora su se 
saglasili da delegaciju, kako je već dogovoreno, čine poslanici: Slaven Radunović, Nada 
Drobnjak, Obrad Mišo Stanišić, Predrag Bulatović, Koča Pavlović i Danko Šarančić. 
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Predsjednik Odbora je takođe upoznao članove sa inicijativom Odbora za evropske poslove 
Parlamenta Portugala, koji planira radnu posjetu Crnoj Gori i Srbiji u I kvartalu, te kazao da su 
službe u komunikaciji u cilju određivanja termina posjete, koji će biti u martu. Predviđena je i 
posjeta delegacije Odbora za evropske poslove francuske Nacionalne skupštine, pa je 
predsjednik obavijestio da se očekuje da predložimo dva termina za njihovu posjetu.  

Takođe, Radunović je obavijestio poslanike da je Odbor dobio poziv od predsjednice Odbora 
za evropske poslove Sejma Agnješke Pomaske za posjetu Poljskoj u prvoj polovini 2015. 
godine. Predložio je da delegaciju Odbora za ovu posjetu čine poslanici: Slaven Radunović, 
Marija Maja Ćatović, Azra Jasavić i Šefkija Murić, uz obrazloženje da je predlog zasnovan na 
bazi statistike dosadašnjih putovanja članova Odbora, kako bi se obezbijedila ravnomjerna 
zastupljenost. Konstatovano je da je ova delegacija potvrđena. 

Na kraju sjednice, predsjednik Odbora je obavijestio članove da je 32. sjednica Odbora 
posljednja kojoj prisustvuje v.d. sekretara Odbora Andrej Orlandić, imajući u vidu da prelazi na 
novi radni angažman. Radunović je u ime Odbora zahvalio Orlandiću na svim aktivnostima 
kojima je doprinio popularizaciji rada Odbora, kao i samom procesu evropskih integracija Crne 
Gore. On je istakao da je bio izuzetno zadovoljan njegovim radom, poželio mu puno sreće i 
uspjeha na novom poslu, te mu u ime članova uručio prigodan poklon. Orlandić se zahvalio 
svim članovima Odbora na podršci koju su mu pružali u toku njegovog angažmana u Skupštini 
i Odboru i poželio im dalji uspješan rad. 

 

Sjednica je zaključena u 11.05 časova.   

 

 

     SARADNICA U ODBORU                                              PREDSJEDNIK ODBORA    

          Sanja Bulatović s.r.         Slaven Radunović s.r. 


